
Iemand komt de afspraken van onze overeenkomst 

niet na, wat nu?  

Je hebt een overeenkomst gesloten met iemand, maar die persoon – de wederpartij – wil de 

afspraken van de overeenkomst niet nakomen of zijn prestatie gebeurt niet naar wens. Wanneer kan 

je de wederpartij in dit geval toch bewegen tot nakoming van de tussen jullie gemaakte afspraken en 

wat kan je dan feitelijk doen om de wederpartij hiertoe te bewegen? 

In deze blog zetten we de antwoorden op deze twee vragen kort en overzichtelijk op een rij. 

Wanneer kun je nakoming vorderen?  

Een tussen partijen gesloten overeenkomst moet worden nagekomen. Stel dat Anton met Bas 

afspreekt dat hij zijn auto gaat maken en hem hiervoor een bedrag in geld betaalt. Anton moet Bas 

betalen voor zijn werkzaamheden en Bas moet deze ook verrichten. Het betalen van geld en het 

verrichten van werkzaamheden zijn de prestaties die partijen elkaar over en weer verschuldigd zijn. 

Wanneer Anton Bas betaalt, wordt Bas de schuldenaar en wordt Anton de schuldeiser. Anton heeft 

in dit geval namelijk een prestatie van Bas tegoed, namelijk het maken van zijn auto. Andersom geldt 

ook hetzelfde; wanneer Bas Antons auto maakt, wordt Bas schuldeiser en wordt Anton schuldenaar. 

Bas heeft in dit geval een prestatie van Anton tegoed, namelijk het betalen van een bedrag in geld.  

Is er een termijn afgesproken? Dan moet ook binnen deze termijn geleverd worden. De vordering is 

opeisbaar zodra de termijn is verstreken. Is er geen termijn afgesproken? Dan is de vordering direct 

opeisbaar. Wanneer de vordering opeisbaar is en niet wordt nagekomen, schiet de schuldenaar 

tekort in zijn verplichting waardoor de schuldeiser nakoming kan vorderen. Stel dat Anton met Bas 

afspreekt dat Bas zijn auto binnen drie dagen maakt. Bas heeft echter na drie dagen de auto van 

Anton nog steeds niet gemaakt. Antons vordering is nu opeisbaar geworden omdat Bas te kort schiet 

door niet op tijd te zijn.  

Belangrijk is wel dat schuldenaar geen opschortingsrecht toekomt. Een opschortingsrecht voor de 

schuldenaar wil zeggen dat hij niet hoeft te presteren omdat de schuldeiser zelf niet wil presteren. 

Voorbeeld: Anton heeft met Bas dus een overeenkomst gesloten dat Bas zijn auto maakt en dat hij 

hiervoor aan hem een bedrag in geld betaalt. Stel dat Anton het afgesproken bedrag niet betaalt. Bas 

hoeft de auto van Anton dan niet te maken omdat hem nu een opschortingsrecht toekomt. Dit recht 

geeft Bas de mogelijkheid om zijn eigen prestatie uit te stellen totdat Anton heeft gepresteerd. Anton 

kan nu geen nakoming vorderen van Bas.  

Ik kan nakoming vorderen, wat nu?  

Als uiteindelijk vaststaat dat je nakoming kan vorderen en je komt er onderling niet uit, zul je de 

schuldenaar een aangetekende brief moeten versturen waarin je hem verzoekt om zijn 

verplichting(en) toch na te komen. Dit is de ingebrekestelling. Met een aangetekende brief kan je 

bewijzen dat de schuldenaar je ingebrekestelling heeft ontvangen. Een incassobureau of jurist kan 

hierbij assisteren en legt vaak een grotere druk op de schuldenaar om toch na te komen. Blijft 

nakoming van de schuldenaar toch achterwege, dan kun je bij de rechter nakoming vorderen.  

Heb jij een overeenkomst gesloten met iemand die niet wil nakomen en kom je er onderling niet uit?  

Of heb je een vraag over dit onderwerp? Neem contact met ons op. De HAN-Rechtswinkel kijkt graag 

of ze iets voor je kunnen betekenen. 

 

 


